
 انشقاق اصولگرایان در مجلس اصولگرا؟

  کوچکی نژاد: پایداری ها 
کسیون جدید هستند عضو فرا
، بچه های انقلاب   سلیمی: خیر

دو دسته نشده اند
 آرمان  ملی: در مجلس چه خبر است؟ پس از تایید 
برای  پزشکیان  پیشنهادی  وزرای  تمام  صلاحیت 
دولت چهاردهم بود که تصور شد اختلافات در میان 
نوعی  و  رسیده  پایان  به  مجلس  مختلف  طیف های 
که  وفاق جریان دارد اما ظاهرا اینگونه نبود و آنطور 
کسیون ایجاد شده  شنیده می شود انشقاقی در یک فرا
است. خبرآنلاین به این موضوع پرداخت و نوشت: 
چنددستگی اصولگرایان در مجلس دوازدهم، گمانه ای 
بود که بعد از اعلام نتایج انتخابات ۱۱ اسفندماه مجلس 
ح می شد، حتی با وجود قرارگرفتن همگی تحت  مطر
کان گمانه اختلاف  کسیون انقلاب اسلامی، کما لوای فرا
اصولگرایان پابرجا بود تا اینکه گمانه مذکور در جریان 
کرد. رأی  کابینه پزشکیان خودنمایی  رأی اعتماد به 
کامل به کابینه پیشنهادی آن هم در شرایطی که برخی از 
کسیون انقلاب حدنصاب  وزرای پیشنهادی در جلسه فرا
رأی آوری را نیاورده بودند و احتمالا درباره رأی نیاوردن 
کسیون و عمل  آنها بالا بود، فاصله بین موضع گیری در فرا
که  گذاشت، موضوعی  در صحن مجلس را به نمایش 
می توان آن را نوعی وزن کشی سیاسی جدید در پارلمان و 
کسیون انقلاب  آغازی برای چند دسته شدن اعضای فرا
اسلامی دانست. موضوعی که از سوی جبار کوچکی نژاد 
از چهره های نزدیک به طیف قالیباف مورد تایید قرار 
کسیون انقلاب اسلامی  می گیرد. کوچکی نژاد می گوید: فرا
تحت عنوان اصولگرایان دو نگرش دارند، یعنی داخل 
اصولگرایان حاضر در مجلس دو نگاه وجود دارد که اولین 
گروه به اعتدالیون نزدیک هستند که جمعیت قابل قبولی 
را تشکیل می دهند و عده ای هم مقابل این نگاه هستند. 
کسیون انقلاب اسلامی پیش بینی  در اوایل تشکیل فرا
کسیون در  ما هم بر همین اساس قرار داشت که این فرا
کسیون منسجمی نمی شود، به  بحث های سیاسی فرا
کسیون  فرا که در مجلس  همین دلیل معتقد هستم 
کسیون انقلابی و چنین اسمی  جدیدی تحت عنوان فرا
کسیون جدید نزدیک به ۱۰۰  شکل می گیرد. اعضای این فرا
کسیونی باشد  نفر هستند و احتمالا مجلس دوازدهم ۳ فرا
کسیون  مانند زمان ریاست لاریجانی بر مجلس که ۳ فرا
اصولگرایان، اعتدالیون و اصلاح طلبان بودند، تقریبا 
چنین جمعی شکل می گیرد و پیش بینی بنده این است 
کسیون انقلاب اسلامی درباره نگاه های  که اینها داخل فرا
سیاسی، اعتقادی، نگاه به بیرون، نگاه به داخل و مسائل 
اقتصادی با هم هماهنگ نیستند و نمی توانند در کنار 
هم بایستند و حتی اختلافاتی باهم پیدا می کنند. او 
کسیون انقلاب اسلامی  کید دارد بنده از ابتدا عضو فرا تا
کسیون جدید  بودم، هستم و ادامه می دهم. اما این فرا
به کدام سمت می رود که کوچکی نژاد چنین پاسخ داد: 
که  تندرو نیستند، در هر صورت این افراد نگاه هایی 
سیاست خارجی، داخلی، اقتصاد و فرهنگ نگاه هایی 
دارند و اتفاقا اینها در نگاه سیاسی معتدل هستند. جبهه 
کسیون است اما همه اینها عضو  پایداری بخشی از این فرا
جبهه پایداری نیستند. وی وزن کشی جدید در مجلس 
را رد نکرد و توضیح داد: قاعدتا شکل گرفته شاید روی 
آن اسم نمی گذارند اما نشست ها گویای این نکته است 
کسیون جدید شکل گرفته است. کوچکی نژاد  که این فرا
کسیون جدید را مطرح کرده  درباره اینکه چه کسی ایده فرا
کسیون جدید مشخص شده است؟ گفت:  و رئیس فرا
جمعی از دوستان دورهم جمع و به هم نزدیک شدند و 
کسیون جدید را تشکیل دادند اما روی اینکه چه کسی  فرا
کسیون جدید مسئولیت می پذیرد، هنوز زیاد  در این فرا
بحث نشده اما تقریبا در مواضع سیاسی با هم هماهنگ 
کسیون شده اند.  هستند و نزدیک ۱۰۰، ۱۱۰ نفر عضو آن فرا
اد به آن اشاره کرد نقش  نکته قابل تاملی که کوچک نژ
کسیون جدید است. او در پاسخ به این  قالیباف در فرا
کسیون انقلاب  سوال که قالیباف در حال حاضر عضو فرا
کسیون جدید می رود و یا در  اسلامی است، آیا او به فرا
کسیون می ماند؟ اظهار داشت: قالیباف نقش  همین فرا
لاریجانی را در مجلس بازی می کند. وی در پاسخ به اینکه 
رأی منفی برخی از وزرا نظیر ظفرقندی، صالحی امیری 
و میدری بیشتر از سایر وزرا بود، آیا به معنای این است 
وزرایی که رأی لب مرزی گرفتند، استیضاح آنها نزدیک تر 
گر عملکرد وزرا درست باشد، قطعا  ، ا باشد؟ گفت: خیر
مورد حمایت قرار می گیرند. کوچکی نژاد تصریح کرد: رأی 

منفی تاثیری بر استیضاح زودرس ندارد.
 سلیمی: بچه های انقلاب دو دسته نشدند

انقلاب  کسیون  فرا عضو  اد،  کوچکی نژ جبار  ادعای 
کسیون جدید اما مورد تایید  اسلامی درباره تشکیل فرا
از دیگر  و  رئیسه مجلس  علیرضا سلیمی، عضو هیات 
کسیون نیست. چنانچه او در گفت وگو با  اعضای این فرا
کسیون جدید توسط اصولگرایان  »خبرآنلاین« تشکیل فرا
را تکذیب کرد. علیرضا سلیمی در پاسخ به اینکه به نظر 
می رسد در جریان جلسه رأی اعتماد آنچه تحت عنوان 
ح بود، به  کسیون انقلاب مطر عدم وحدت نیروهای فرا
واقعیت پیوست، می پذیرید؟ گفت: بنده اعتقاد دارم 
که بچه های جبهه انقلاب منسجم و متحد هستند. به 
هرحال اتفاقاتی افتاد و صحبت از این شد که همه کابینه 
در مشورت با رهبری معرفی شدند که این نکته بر روی 
برخی از دوستان تاثیر گذاشت. بنابراین این را نباید حمل 
کسیون انقلاب اسلامی  بر این کرد که میان بچه های فرا
دودستگی صورت گرفته است، بنده این تحلیل را تایید 
نمی کنم. البته رهبری فرمودند که برخی از اعضای کابینه 
کید کردم و در مورد عده  پیشنهادی را تایید و برخی را تا
زیادی گفتم اصلا نمی شناسم که »این عده زیاد« معنا 
دارد. در هر صورت فضا روشن شد. اما صحبتی که در 
مجلس بیان شد تاثیر خود را روی برخی افراد گذاشت. وی 
کسیون جدید را رد کرد و افزود: بنده چیزی در  تشکیل فرا
این مورد نشنیدم. اینها تحلیل هایی هستند که از بیرون 

ساخته می شود.

 آرمان ملی_ مطهره شفیعی: ظاهرا شهرداران اصولگرای 
سابق و فعلی تهران در پرونده خود فصلی به نام چالش 
خانواده دارند! اقدامات فرزندان یا دامادهای این شهرداران 
حاشیه آفرینی هایی داشته است مانند سفر دختر و پسر 
ح شد و حالا هم  قالیباف و ادعاهایی که درباره آنها مطر
کانی و یک سایت شهری! انتخاب نوشته است:  داماد زا
کانی و نقش ادعایی  »ماجراهای حیدری، داماد علیرضا زا
او در شهرداری وارد فاز جدیدی شده است. اخیرا شهرداری 
کنار گذاشته و آن را به شرکتی با  سامانه »تهران من« را 
کوایران  کانی داد.« از سوی دیگر ا مدیریت اطرافیان داماد زا
نوشت: یکی از احکام پرحاشیه شهردار تهران، حکمی بود 
که برای داماد خود به عنوان مشاور و دستیار ویژه شهردار 
نوآوری  و  نوین  در حوزه هوشمندسازی، فناوری های 
شهری زد. برخی از اعضای شورای شهر تهران 22 مرداد 
کانی  کردند داماد زا گذشته در تذکر جمعی اعلام  سال 
منشأ  هوشمندسازی  حوزه  در  شهرداری  در  همچنان 
تصمیم گیری هایی است. تذکری که بی پاسخ ماند. برخی 
معتقد بودند ایجاد سازمان فناوری های نوین در شهرداری 
تهران هم حاصل همین دخالت ها و تصمیم گیری های 
پنهان است. برای همین هم از همان ابتدا ایجاد، این 
سازمان با حاشیه هایی همراه بود. علیرضا نادعلی- عضو 
شورای شهر تهران- درخصوص مخالفت ها با ایجاد این 
سازمان و راستی  آزمایی نقش داماد شهردار در ایجاد 
کوایران توضیح داد. او معتقد است  سازمان جدید به ا
برخی از سر لجبازی یا رقابت های جریانی به انحلال یادمان 
سازه نه گفتند و شهرداری تهران به سازمان جدید در حوزه 
که هر  کید دارد  فناوری های نوین نیاز دارد. نادعلی تا
فعالیتی مسئول مشخص دارد و پشت هر فعالیتی جمعی 
درحال تلاش هستند که برای شفاف سازی آن می توان 
سوال کرد، آن طور که او می گوید کار امنیتی- اطلاعاتی 
گر  انجام نمی شود که قابل بیان نباشد. او معتقد است: »ا
تصمیم گیری ها اشکالی در روند خدمت رسانی ایجاد کرده 
باید آن مانع را پیگیری کرد و چک سفید امضایی به کسی 
گر فعالیتی به صلاح شهروندان است نباید  داده نشده. اما ا
به دلیل جریانات سیاسی، مخالفت کرد و باعث درجازدن 

شد.«
کانی   وعده انتخاباتی گریبانگیر زا

 از سوی دیگر انتخابات ریاست جمهوری دیگر تمام شده 
اما آثار اقدامات و اظهارات برخی کاندیداهایی که مجبور 
به کناررفتن شدند، ادامه دارد. کاندیداتوری در انتخابات 
کانی خوش یمن نبود. او  ریاست جمهوری چهاردهم برای زا
از روز جلوسش بر کرسی بهشت همواره با حواشی مختلفی 
مواجه بود و حالا با موضوعاتی مواجه شده که هیچگاه 

کانی منتخب شورای شهر تهران  تصور آنها را نداشت. زا
بود و نمی توان حمایت آنها را کتمان کرد اما چند صباحی 
کانی  است که همین اعضا در قامت بزرگ ترین منتقدان زا
ظاهر می شوند چنانکه روزی از برکناری او می گویند و روز 
دیگر برایش فرجه پاسخگویی تعیین می شود. تا کنون هیچ 
کانی مواجه نشده است و  شهرداری در تهران با شرایط زا
تنش میان شهردار و شورای شهر دارای مواضع مشترک 

نشان از وضعیت نامساعد اصولگرایان دارد.
 ساخت مسکن با کدام  پشتوانه؟

 ۹ خرداد بود که آیین آغاز عملیات اجرایی 2۰۰هزار واحد 
کانی در این مراسم چنین  مسکونی شهر تهران برگزار شد و زا
ک و میزان  گفت: »با توجه به شرایط تهران و وجود ۹۳۰ هزار پلا
، با یک میلیون کمبود واحد مسکونی روبه رو هستیم.  خانوار
از اقدامات شاخص دوران انقلابی حرکت در مسیر ساخت 
۴ میلیون واحد مسکونی است که با توجه به قدرالسهم ۱۸ 
درصدی تهران در جمعیت کشور نقش تهران برای تحقق این 
وعده قابل توجه است.« شهردار تهران کنایه به شهرداران 
گذشته را فراموش نکرد و اظهارداشت: رویکرد مدیریت 
پیشین شهر تهران کاهش صدور پروانه  مسکن بود. به همین 
جهت طی یک فرایند نزولی در سال ۱۴۰۰ تنها ۵۴۰۰ پروانه 
ساخت مسکن توسط شهرداری تهران صادر شد که این رقم 
کمترین میزان در دهه ۹۰ است. به تدریج زمزمه »ساخت 
2۰۰ هزار مسکن به کجا رسید؟« به گوش می رسید و برخی 
کانی در ۹ خرداد به آنها وعده خانه دارشدن داده بود، از  که زا
واقعی بودن این وعده ناامید شدند. دیگر نه شرایط برای انکار 

وعده ساخت مسکن مهیا بود و نه رقیب سیاسی اصلاح طلبی 
در شهرداری و شورای شهر حضور جدی دارد که بتوانند 
ادعای سنگ اندازی از سوی آنها دا داشته باشند! آقا شهردار 
اصولگرا بازهم گرفتار شد، گرفتار همان انتخاباتی که شاید 
شرکت در آن نه تنها لطمه به جایگاهش در میان اصولگرایان 

بلکه ضربه به اعتبار شهرداری تهران بود.
کانی نزدیک به خط پایان؟  زا

 سوده نجفی، عضو شورای شهر این ضرر را در جلسه ۱۱ 
شهریور توضیح داد: عضو شورای اسلامی شهر تهران گفت: 
»شهردار سه روز قبل از ثبت نام در انتخابات ریاست جمهوری 
کامی  اقدام به آغاز ساخت واحدهای مسکونی کرد اما پس از نا
در انتخابات این موضوع به فراموشی سپرده شد و این مساله 
باعث دلسردی مردم از مدیریت شهری خواهد شد.« وی 
افزود: مشکل مسکن یکی از معضلات مهم پایتخت است که 
به دلیل افزایش اجاره بها این مساله تشدید پیدا کرده است. 
نجفی تصریح کرد: بنده براساس قانون سوال خود را در مورد 
ساخت 2۰۰ هزار واحد مسکونی در 2۶ شهرک را به رئیس شورا 
ارائه می دهم و شهردار پس از ۱۰ روز موظف به حضور در شورا 
و پاسخ به این سوال است. مهدی اقراریان دیگر عضو شورای 
کرد:  اسلامی شهر تهران هم به این موضوع چنین اشاره 
»شهردار باید بداند عملکرد درست و غلطش بر شورا تأثیر 
خواهد داشت، بارها به شهردار تهران تذکر داده ایم اما گوش 
کانی دغدغه های خود را دنبال می کند.«  شنوایی نیست و زا
کانی  از اظهارات اعضای شورای شهر می توان گمانه برکناری زا

را مطرح کرد.
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گزارش »آرمان ملی« از حاشیه های ایجاد سازمان جدید در شهرداری

 چالش فرزندان شهرداران اصولگرا
کانی در ایجاد سازمان جدید شهرداری نقش دارد؟ کانی و وعده های بی سرانجام                   داماد زا    زا

آرمان ملی - حمید شجاعی: لایحه عفاف و حجاب 
ح و  که طی ماه های گذشته و از  مجلس یازدهم مطر
به شورای نگهبان و مجمع تشخیص رفته و به مجلس 
برگشته همچنان با ابهاماتی مواجه است که باعث شده 
کنون به صورت رسمی در خصوص آن اظهارنظر یا  تا
تصمیم گیری نشود. چه اینکه چندی پیش نیز شورای 
نگهبان به برخی مواد این لایحه ایراداتی وارد و برای 
رفع این ایرادات لایحه را به مجلس فرستاد. حال اینکه 
کنون مجلس نیز تغییر کرده و هر چند هنوز بخش  ا
قابل توجهی از مجلس اصولگرایان هستند؛ اما این 
اعتدالش  میزان  گذشته  مجلس  به  نسبت  مجلس 
بیشتر شده و با حضور چهره های اصولگرای میانه رو، 
اعتدالیون و اصلاح طلبان چهره مجلس و نوع مواجه 
کرده است. همین نوع  آن با مسائل مختلف تغییر 
رویکرد نیز باعث شده تا دیگر شاهد مجلس یکدست 
در خصوص تصمیم گیری برای مسائل مختلف نباشیم 
و نظرات مختلف در خانه ملت شنیده شود. بر همین 
اساس نیز در خصوص مساله لایحه عفاف و حجاب 
گرچه مجلس یازدهم به صورت تمام  قد در حمایت از 
این لایحه ایستاد؛ اما به نظر می رسد مجلس دوازدهم 
اینگونه با این لایحه برخورد نخواهد کرد. چه اینکه امروز 
دیگر دولت سیدابراهیم رئیسی نیز روی کار نیست که 
همراه باشد بلکه دولت چهاردهم مسعود پزشکیانی 
که اساسا موضعی دگرگونه نسبت به  کار است  روی 
این لایحه دارد. لذا لایحه عفاف و حجاب همچنان 
بلاتکلیف است و مشخص نیست که در نهایت بر سر 
این لایحه چه خواهد آمد. چرا که امروز با تغییراتی که 
در دولت، مجلس و جامعه به وجود آمده لایحه عفاف 
و حجاب در میان موافقان و مخالفان سرگردان مانده 
است. موافقان می گویند که دولت باید هر چه سریعتر با 
هماهنگی مجلس ایرادات را برطرف و آن را برای ابلاغ به 
دستگاه های اجرایی بفرستد. مثلا امام جمعه مشهد 
می گوید: »خوشبختانه لایحه عفاف و حجاب به مصوبه 
عفاف و حجاب تبدیل شد و شورای نگهبان نیز آن را 
تصویب کرد که امیدواریم با ابلاغ و اجرای این مصوبه، 
آثار مثبت آن را در جامعه شاهد باشیم.« اما مخالفان 
می گویند مسعود پزشکیان باید لایحه را از مجلس پس 
بگیرد  و به طور کل مسکوت بگذارد و موضع دیگری 
در خصوص نوع مواجهه با مساله عفاف و حجاب در 

جامعه اتخاذ شود. البته در این میان فراجا نیز بیکار 
ننشسته و چند ماهی است که طرحی را تحت عنوان 
ح نور برای مساله حجاب و برخورد با بدحجابی و  طر
بدپوششی برقرار کرده که البته طی همین چند ماه نیز 
مخالفان خاص خود را چه از سطح جامعه و چه از بین 
فعالان سیاسی،  اجتماعی و رسانه ای داشته است. 
حال مشخص نیست که در میانه این شرایط تکلیف 
ح نور به کجا  لایحه عفاف و حجاب  و نوع مواجهه با طر

خواهد انجامید. 
 نگاه پزشکیان؛ مطالبه جامعه

 مسعود پزشکیان چه در زمان انتخابات و چه پس 
از پیروزی در انتخابات در قامت رئیس جمهور همواره 
یکی از مسائلی که در نظر داشت و به شعار تبدیل شد 
بحث مساله حجاب و برخورد با زنان و دختران در 
جامعه بوده است. چنانکه حتی در زمان نمایندگی اش 
در مجلس نیز نسبت به این مساله موضع گیری های 
خاص خود را داشت. او 2۵ خرداد در  همایش حامیان 
زنان حامی وی در خصوص طرح نور گفته بود: »آقایانی 
که به دنبال طرح نور هستند بگویند این موضوع ما را به 
نور می کشاند یا انتهای آن سیاه است؟« لذا همین نوع 
رویکرد پزشکیان باعث شد تا جامعه به خصوص زنان 
و دختران در این خصوص مطالباتی را از رئیس جمهور 
خود داشته باشند و منتظر باشند تا ببینند پزشکیان تا 
چه میزان به آنچه گفته در عمل نیز پایبند خواهد بود. 
هر چند که از ابتدای کار پزشکیان همواره به این گفته 
پایبند بوده است که قولی نخواهد داد که بدان عمل 
نکند. اما امروز جامعه جدای از مطالبات اقتصادی و 
معیشتی که خواستار حل مشکلات از سوی دولت است 
تعیین تکلیف مسائلی مثل عفاف، حجاب و فیلترینگ 
را از رئیس جمهور مطالبه می کند حال اینکه مشخص 
که همواره از لزوم تعامل همکاری  نیست پزشکیان 
کرده و توانسته تا حدی جربانات  و اتحاد صحبت 
مختلف مثل اصلاح طلبان، اعتدالیون و اصولگرایان 
را گردهم جمع کند در خصوص مساله عفاف و حجاب 
که حساسیت های بسیاری نیز در خصوص آن وجود 
دارد چه رویکردی اتخاذ خواهد کرد. شاید زمانی که 
اسکندر مومنی به عنوان وزیر کشور معرفی شد برخی 
بر این عقیده شدند که رئیس جمهور در مواضع سابق 
خود تجدیدنظر کرده، اما باید دید که پزشکیان چگونه 

کند. آیا با  می خواهد در خصوص این مساله اقدام 
تعامل و گفت وگو با مقامات و از طرفی اقناع جامعه به 
یک نتیجه مرضی الطرفین خواهد رسید و مساله را به 
نحو دیگری سرو سامان خواهد داد یا اینکه شرایط به 
سمت و سوی دیگری خواهد رفت. آنچه مسلم است 
گر پزشکیان در این مساله نتواند کاری از پیش ببرد در  ا
همین ابتدای کار بخشی از جامعه حامی خود را ناامید 
خواهد کرد. لذا حداقل در آنچه  خودش شعار داده 
باید فعال عمل کرده و موفقیت حاصل کند تا حداقل 
۵۰ درصدی که در انتخابات شرکت نکردند را نیز به جمع 

حامیان خود پیوند دهد.
 دولت با گفت وگو می تواند مساله حجاب را حل 

کند 
 رئیس جمهور در این مدت کم نشان داد که با رویکرد 
عملگرایانه خود می تواند برای مسائل مختلف راهکاری 
درست بیابد، اما مساله حجاب چیزی نیست که بدون 
یک توافق و هماهنگی در بالادست به نتیجه برسد. چرا 
ح شود در نهایت  که هر قدر بحث اتحاد و انسجام مطر
در مساله حجاب دو طیف موافق و مخالف با هم جمع 
نخواهند شد. چرا که نایب رئیس کمیسیون فرهنگی 
که دستگاه های اجرایی  مجلس می گوید: هر عملی 
گر بر مبنای قانون مصوب مجلس  انجام می دهند ا
باشد لازم الاجراست و کسی نمی تواند آن را متوقف کند 
ح نور  گر طر مگر اینکه قانون را دوباره اصلاح کنند، لذا ا
مستند به مصوبات قانونی است ادامه پیدا می کند، اما 
گر مستند نیست و برخورد با آن سلیقه ای است ممکن  ا
است ادامه آن متوقف شود و مسئولان مربوطه باید آن 
را پیگیری کنند. از طرف دیگر جلال میرزایی، نماینده 
سابق  مجلس نیز در این خصوص معتقد است: دولت 
کنش ها  می تواند با گفت وگو این مسائل را حل کند. وا
نسبت به حادثه لاهیجان چه توسط وزارت کشور و چه 
دستگاه قضائی و چه نیروی انتظامی را نگاه کنید؛ این 
بار نیامدند توجیه کنند، گفتند که اشتباه شده و دنبال 
برخورد هستند. این اتفاق به ترمیم نظری در مورد حوزه 
شکل  انتظامی  نیروی  و  جمهوری  ریاست  قضائی، 
گرفته است کمک می کند و نشان می دهد این ظرفیت 
کز تصمیم گیر دورهم جمع شوند و با  وجود دارد که مرا
درس گرفتن از این حوادث گذشته، اصلاحاتی در این 

حوزه ها انجام دهند.

»آرمان ملی« رویکردها به لایحه عفاف و حجاب را بررسی می کند

  در انتظار  تحقق وعده ها در مورد طرح »نور«
ح نور را متوقف کند        نایب رئیس کمیسیون فرهنگی مجلس:کسی نمی تواند طر

از سوی مصر و قطر ارایه شد
 پیشنهاد جدید برای خروج 

اسرائیل از »فیلادلفی«
 نتانیاهو مانع آتش بس است

 یک رسانه صهیونیستی از پیشنهاد جدید 
قطر و مصر برای خروج ارتش رژیم اشغالگر 
از محور »فیلادلفی« در مرز نوار غزه و مصر 
خبر داد. به گزارش روز جمعه ایرنا، روزنامه 
صهیونیستی »یدیعوت آحارنوت« به نقل از 
منابع مطلع اعلام کرد: مصر و قطر پیشنهادی 
را برای خروج ارتش اسرائیل از محور فیلادلفی 
از  پس  آتش بس  روز  دومین  و  بیست  در 
دستیابی به توافق ارائه کرده اند. این منابع 
گفتند: آمریکا در تدوین پیشنهاد مصر و قطر 
شریک نبوده و واشنگتن خواستار خروج 
ارتش اسرائیل در سی و پنجمین روز آتش بس 
پس از دستیابی به توافق شده است. یدیعوت 
آحارنوت با اشاره به مانع تراشی »بنیامین 
نتانیاهو« نخست وزیر رژیم صهیونیستی در 
مسیر دستیابی به توافق آتش بس در نوار 
غزه نوشت: این ۱۳ روز تفاوت در پیشنهاد 
میانجیگران اهمیتی ندارد؛ چرا که نتانیاهو 
کرات می شود.  مانع از به سرانجام رسیدن مذا
در حالی که جنگ مرگبار غزه دوازدهمین ماه 
خود را سپری می کند، رژیم صهیونیستی و 
جنبش مقاومت حماس با میانجی گری قطر 
و مصر و با پشتیبانی آمریکا از چند ماه پیش 
را  افت وخیزی  پر  و  کرات غیرمستقیم  مذا
برای دستیابی به توافق آغاز کرده اند. در حال 
حاضر یکی از مهم ترین نکات مورد اختلاف، 
اصرار نخست وزیر رژیم صهیونیستی بر اشغال 
محور فیلادلفی در مرز غزه و مصر است و این 
درحالی است  که حماس بر عقب نشینی کامل 
نظامیان صهیونیست از این منطقه اصرار 
دارد. سازمان رادیو و تلویزیون رژیم اشغالگر 
پیش تر اعلام کرده بود که »دیوید بارنیا« رئیس 
موساد در روزهای اخیر بر اصرار این رژیم بر 
ادامه اشغال محور فیلادلفی طی مرحله اول 
کید و ادعا کرده که عقب نشینی  از توافق تا
از این منطقه در مرحله دوم انجام می شود. 
»اسامه حمدان« از رهبران جنبش حماس 
هم روز پنج شنبه گفت: تا زمانی که دولت »جو 
بایدن« رئیس جمهوری آمریکا، نتانیاهو را به 
چیزی ملزم نکند، پیشنهادات جدید برای 
آتش بس فایده ای نخواهد داشت. وی اضافه 
کرد: عقب نشینی از محور فیلادلفی در مرحله 
دوم توافق آتش بس، ناقض آنچه است که بر 
آن توافق کردیم. حمدان همچنین افزود که 
ارتش رژیم صهیونیستی ادعاهای نتانیاهو 
درباره وجود تونل در محور فیلادلفی را تکذیب 

کرده است. 
با  صهیونیست ها  کثریت  ا مخالفت   

اشغال محور فیلادلفی
 یکی از رهبران مقاومت فلسطین که شبکه 
خبری المیادین به نام وی اشاره نکرده است، 
به این شبکه اظهارکرد: محور فیلادلفی مانع 
اصلی دستیابی به توافق است و رژیم اشغالگر 
ج نشدن از این محور در مرحله اول  بر خار
توافق و موکول شدن آن به مرحله دوم اصرار 
دارد. وی افزود: میانجی ها پیشنهادهایی را 
برای عقب نشینی تدریجی از محور فیلادلفی 
کردند، اما رژیم صهیونیستی آن را رد  ارائه 
اضافه  فلسطین  مقاومت  مقام  این  کرد. 
که  کرد  کرد: حماس به میانجی گران اعلام 
به شدت مخالف تداوم حضور اشغالگران 
در محور فیلادلفی طی مرحله نخست بعد 
از توافق پیشنهادی به مدت ۴2 روز است. 
این اظهارات پس از آن بیان شد که روزنامه 
صهیونیستی یدیعوت آحارنوت به نقل از منابع 
مطلع اعلام کرد: مصر و قطر پیشنهادی را برای 
خروج ارتش اسرائیل از محور فیلادلفی در 
بیست و دومین روز آتش بس پس از دستیابی 
به توافق ارائه کرده اند. این منابع گفتند: آمریکا 
در تدوین پیشنهاد مصر و قطر شریک نبوده 
و واشنگتن خواستار خروج ارتش اسرائیل در 
سی و پنجمین روز آتش بس پس از دستیابی 
به توافق شده است. یدیعوت آحارنوت با اشاره 
به مانع تراشی »بنیامین نتانیاهو« نخست وزیر 
به  دستیابی  مسیر  در  صهیونیستی  رژیم 
توافق آتش بس در نوار غزه نوشت: این ۱۳ 
روز تفاوت در پیشنهاد میانجیگران اهمیتی 
ندارد؛ چرا که نتانیاهو مانع از به سرانجام 
بر  همچمین  می شود.  کرات  مذا رسیدن 
اساس نظرسنجی سازمان رادیو و تلویزیون 
رژیم صهیونیستی ۵۳ درصد صهیونیست ها 
از  ارتش  که خواهان عقب نشینی  گفته اند 
محور فیلادلفی به منظور دستیابی به توافق 
مبادله اسرا هستند. بر اساس این نظرسنجی، 
تنها 2۹ درصد صهیونیست ها خواهان ادامه 
اشغال محور فیلادلفی حتی به قیمت عدم 
در  شده اند.  اسرا  مبادله  توافق  امضای 
آمده  صهیونیستی  رسانه  این  نظرسنجی 
است که ۵۰ درصد صهیونیست ها اعتمادی 
به نحوه اداره جنگ توسط بنیامین نتانیاهو 
نخست وزیر رژیم صهیونیستی ندارند و تنها 
۳۷ درصد از نتانیاهو در این زمینه حمایت 
کرات  می کنند. مهم ترین بن بست بر سر مذا
بین گروه مقاومت حماس و رژیم صهیونیستی 
بر سر کریدور صلاح الدین )فیلادلفی( در طول 
مرز غزه با مصر و کریدور شرقی - غربی »نتزاریم« 
در مرز غزه است. نتانیاهو به بهانه جلوگیری 
کید دارد که  از قاچاق و نفوذ شبه نظامیان تا
باید کنترل این دو کریدور را در اختیار داشته 
باشد اما حماس خواستار عقب نشینی کامل 

نیروهای صهیونیستی از غزه است. 


